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Joan Ferrús Alborch (GMDPSC) 
Núria Galán Orriols (GMDPSC) 
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Joan Martínez Vendrell (GMDPSC) 
Raül Ortega Serrano (GMDPSC) 
Daniel Rosillo Molina (GMDPSC) 
Manuel Conde García (GMDPPC) 
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Carlos Torrubiano Blanco (GMDPPC) 
Felisa Vila San Millán (GMDPPC) 
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Jordi Coronas Martorell (GMDUpB) 
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Gerent 
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Desenvolupament de la sessió 

El president obre la sessió.  
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Punt únic.- Part decisòria 

Propostes d’acord 

Presidència 

 Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’article 23.2 f) de 
la Carta municipal i 10.6.g de les Normes reguladores de funcionament dels 
districtes, el Pressupost general de l’Ajuntament de Barcelona per a l’any 
2014 i aprovar inicialment la distribució dels capítols II, IV i VI del Pressupost 
del Districte 2014 

El president explica que la sessió s’iniciarà amb les intervencions dels diferents grups 
polítics, atès que la regidora ja ha presentat el pressupost en el Consell Ciutadà que 
s’acaba de celebrar. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta que té la sensació que 
avui estan donant compliment a un simple tràmit burocràtic perquè tots saben que el 
pressupost s’acabarà aprovant a través d’una moció de confiança. Opina que aquest 
serà el pressupost menys negociat de la història, atès que no ha fet falta parlar amb 
ningú i ja està tot decidit d’entrada. 

D’altra banda, afirma que és la primera vegada que assisteix a un plenari per aprovar 
uns pressupostos sense haver disposat de la documentació abans. Explica que a 
l’enllaç de la pàgina web al qual els ha adreçat la regidora no hi ha la informació 
necessària per poder valorar el pressupost. A més, manifesta que també el sorprèn 
que s’hagi convocat el principal òrgan de participació del districte per donar informació 
sobre una cosa que ja està decidida. En aquest sentit, opina que la baixa assistència 
que hi ha hagut en les darreres sessions del Consell Ciutadà té a veure amb el fet que 
es menysté els seus membres i se’ls nega allò per al qual estan designats, que és 
participar i aportar coses. 

Recorda que, en l’última sessió del Ple de Districte, el seu grup va demanar que es 
creés una taula de negociació del pressupost, però que ni se’ls va respondre ni tampoc 
no s’ha convocat. Opina que en un moment com l’actual, en què la ciutat necessita un 
bon pressupost, l’actitud del govern no ha estat correcta, ni tampoc la de molts grups 
de l’oposició, que es neguen a negociar una cosa que serveix per millorar la vida de 
les persones. 

Explica que se’ls ha dit que la inversió a la ciutat creix en un 22%, però que és evident 
que això no passa a Horta-Guinardó. Assenyala que, tanmateix, cal valorar 
positivament que l’Ajuntament de Barcelona té unes finances sanejades i que s’han 
corregit algunes mancances dels pressupostos del 2013, que van ser una pròrroga 
dels pressupostos del 2012, pactats amb el Grup del PPC, que van representar un 
increment de la despesa i un descens de la inversió.  

Remarca que la partida per a esports baixa un 27% i, a més, se segueix amb la 
política de gestió dels consells d’equipaments municipals i no s’aposta per pavellons 
esportius, que és el que ha reivindicat el seu grup reiteradament. D’altra banda, 
assenyala que es fa una inversió tímida en el pla dels Tres Turons, que el planejament 
del Carmel no rep cap aportació i que hi ha una manca d’inversió a barris amb dèficits 
històrics, com Sant Genís o la Teixonera, dels quals s’ha parlat en el Consell de Ciutat. 
En aquest sentit, opina que es continua amb les mateixes dinàmiques de sempre.  
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Afirma que algunes coses positives dels pressupostos són els increments d’un 14% en 
acció social, d’un 4% en sanitat, d’un 11% en cultura i d’un 21% en comerç, turisme i 
pimes. Assenyala que, per contra, baixa la inversió en urbanisme i es destina un 2% 
menys a educació i un 27% menys a esport.  

Manifesta que el seu grup s’abstindrà perquè considera que encara no s’ha fet el tràmit 
necessari per aprovar el pressupost a l’Ajuntament. Opina que, tot i que intueixen que 
es farà una moció de confiança, han de ser capaços de superar els tràmits previstos. 
Finalment, reitera que troba molt lamentable la manera com s’han presentat els 
pressupostos.  

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, manifesta que el seu grup 
considera que la prioritat pressupostària de qualsevol administració en aquests 
moments ha de ser fer front a la crisi. Afirma que per a això cal augmentar la despesa 
social per pal·liar l’impacte de la crisi en les classes populars i augmentar la inversió 
municipal per reactivar l’economia i crear ocupació. Explica que creuen que aquest 
pressupost no recull suficientment aquests principis i que no comparteixen la filosofia 
global que s’ha exposat prèviament. 

Assenyala que, si bé el govern diu que presenta un pressupost expansiu, no precisa 
que gairebé la meitat del seu increment se sustenta en la venda dels aparcaments 
municipals més rendibles, cosa que representa una pèrdua de patrimoni i un exemple 
clar de la dita popular de «pa per a avui i fam per a demà». Afirma que l’Ajuntament de 
Barcelona és una administració solvent i que, segons els càlculs del seu grup, es 
podria donar un increment del pressupost real sense vendre cap actiu de l’Ajuntament 
corregint l’estalvi brut a la baixa, augmentant lleugerament l’endeutament i fent una 
projecció no conservadora dels ingressos corrents del 2014. Destaca que, d’aquesta 
manera, es podria aturar la privatització d’empreses municipals, que al seu parer és un 
procés que respon a criteris purament ideològics i no econòmics, ja que hi ha 
superàvit. 

Manifesta que també creuen que s’ha d’augmentar la partida dedicada a polítiques 
socials, crear un programa municipal per a l’ocupació que no depengui exclusivament 
de les transferències de la Generalitat i incrementar la inversió municipal per a la 
reactivació econòmica, la creació d’ocupació i el suport a les pimes i als autònoms. 
Així mateix, explica que pensen que cal retirar del pressupost despeses injustificables, 
com els 4 milions d’euros per a la Fórmula 1 al circuit de Montmeló o les inversions en 
grans carrers comercials, com el passeig de Gràcia, que suposa 3,7 milions d’euros, i 
destinar aquests diners als barris i les seves entitats socials. 

Pel que fa al pressupost del Districte, opina que hi ha hagut un greu dèficit de 
transparència, ja que no han pogut conèixer amb anterioritat la informació que avui 
s’ha presentat. En aquest sentit, nega que els grups municipals hagin pogut fer-hi 
aportacions, tal com ha dit la regidora, perquè no han tingut accés a aquesta 
informació.  

Manifesta que, pel que han pogut veure a la pàgina web sobre el pressupost de la 
ciutat, és veritat que hi ha inversions i partides per a actuacions llargament 
reivindicades pels veïns i les entitats, com la rehabilitació de Can Fargues o la 
construcció de l’escola bressol Guinardó. Explica que, tanmateix, atès que només 
s’especifiquen les inversions, també volen saber si hi haurà partides per a les 
necessitats socials del districte i, en concret, per a aquelles que el Consell Plenari s’ha 
compromès a atendre a través de les proposicions que ha aprovat, com les partides 
per detectar i evitar la malnutrició infantil, per atendre els casos més urgents de 
persones afectades en processos urbanístics o per donar resposta a les necessitats de 
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mobilitat i accessibilitat de molts barris del districte que encara tenen greus problemes 
estructurals en aquest sentit. 

Afirma que aquests pressupostos no responen a les necessitats de les persones ni 
dels barris i que cal un major lideratge de la Regidoria per aconseguir les inversions de 
futur que el districte d’Horta-Guinardó necessita, i no només per assegurar el 
manteniment i l’execució de projectes de mandats anteriors. Remarca que avui s’han 
presentat unes inversions per al 2014 que són la meitat de les de l’any 2013, ja que 
aquest any van ser de 34 milions i, en canvi, per al 2014 són de 15 milions i per al 
2015 de 17 milions. Pel que fa a això, opina que el 2014 hauria de ser l’any amb una 
inversió més forta perquè és l’últim que computa globalment, ja que al maig del 2015 hi 
haurà eleccions. A més, explica que creuen que segurament no hi ha inversió perquè 
no hi ha planejament ni grans projectes de districte. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, assenyala que en el Consell Ciutadà 
ha quedat palès el descontentament d’alguns veïns de la Teixonera i de Sant Genís 
respecte al pressupost del Districte. A més, opina que les explicacions de la regidora 
no han estat prou aclaridores per als veïns, cosa que al seu parer demostra que no 
se’ls ha estudiat bé. 

Explica que el govern presenta uns pressupostos que no han estat aprovats pel Ple 
municipal i amb una suposada expansió que es basa en dues operacions municipals 
valorades en 130 milions d’euros. Opina que és curiós que el govern es plantegi 
aprovar-los a través d’una qüestió de confiança, que assenyala que és un mecanisme 
legal però d’una legitimitat qüestionable perquè significa que una minoria vol imposar 
uns pressupostos a la majoria. Afirma que aquests pressupostos no serviran per lluitar 
contra la crisi ni per millorar la qualitat de vida dels veïns, ja que són una continuïtat de 
les pitjors èpoques del govern tripartit. 

Manifesta que votaran en contra de la proposta dels pressupostos del 2014 per 
diversos motius. En primer lloc, explica que dubten que sigui legal incloure-hi dues 
partides que no són certes: els 101,5 milions de la venda d’un 60% de les accions de 
B:SM (empresa d’aparcaments de Barcelona) i els 28 milions de la venda del 15% de 
Serveis Funeraris de Barcelona. Remarca que la inclusió d’aquestes dues partides va 
en contra dels principis de prudència comptable que estableix el sistema europeu de 
comptes, que determina que només es poden pressupostar ingressos que són segurs, 
mentre que de moment el govern municipal no té la majoria política per aprovar 
aquestes dues operacions. 

En segon lloc, afirma que critiquen les formes d’un govern en minoria que governa 
contra la majoria perquè no ha sabut crear les complicitats polítiques necessàries i ara 
ha de recórrer a una qüestió de confiança per aprovar els pressupostos del 2014. 

D’altra banda, explica que rebutgen el contingut de la proposta de pressupostos 
perquè posa fi a la rebaixa fiscal selectiva de taxes i impostos que va introduir el seu 
grup el 2012 per tal de beneficiar els ciutadans més vulnerables i per potenciar la 
reactivació econòmica. Pel que fa a això, recorda que el govern ha aprovat augments 
de taxes i preus públics del 2% pel que fa als cementiris i els mercats, del 5% en el 
preu del zoo i del 2,9% a les escoles bressol. 

A més, remarca que el pes del pressupost gestionat pels districtes passa del 15% al 
12%, que és una reducció que va en contra de la Carta municipal, que estableix un 
mínim del 15%, i de l’autonomia econòmica dels districtes. 
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Manifesta que, per al seu grup, es continua invertint en polítiques de capital risc sense 
uns criteris adequats. Subratlla que en els darrers anys s’han perdut més de 50 milions 
d’euros per aquest motiu. Explica que per al seu grup la solució seria retirar la 
participació de l’Ajuntament en les empreses de capital risc i dur a terme aquestes 
polítiques a través de Barcelona Activa. 

Afirma que estan en total desacord amb moltes inversions que creuen que no s’ha 
justificat que siguin necessàries i que no milloren el benestar dels ciutadans ni la 
competitivitat de Barcelona, com la del Centre de Disseny, d’1,5 milions; la del Museu 
de les Cultures del Món, de 4,7 milions; o la del castell de Montjuïc, de 6,5 milions. 

Manifesta que el seu grup demana el compliment de la Generalitat respecte a les 
ajudes financeres que li ha prestat l’Ajuntament de Barcelona, més atenció social per a 
les persones, més beneficis econòmics per a les famílies, més inversió en els 
districtes, més habitatge social, i més seguretat i mobilitat com a drets bàsics dels 
ciutadans. Afirma que, en definitiva, el model de gestió econòmica municipal del seu 
grup és el d’un ajuntament més transparent i més eficient, que actua amb més 
racionalitat en relació amb les despeses supèrflues i l’entramat empresarial, que està 
subjecte a la responsabilitat política que té respecte als recursos que provenen de la 
ciutadania, i que prioritza les seves despeses, evitant inversions equivocades, com les 
del Centre de Disseny, amb un cost de 101 milions, o el Born Centre Cultural, amb un 
cost de 74 milions, i inversions defectuoses com la del mercat dels Encants, amb un 
cost de 57 milions.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta que el seu grup té clar 
que els pressupostos són una de les coses que funcionen malament a Barcelona des 
que governa el Grup de CiU. Afirma que aquest grup està aconseguint fer història, ja 
que per primera vegada en la història democràtica de la ciutat un alcalde pensa 
aprovar els pressupostos sotmetent-se a una moció de confiança, cosa que opina que 
denota el seu fracàs, ja que no ha sabut generar confiança per tal d’aconseguir els 
suports necessaris per tirar-lo endavant. 

Assenyala que, a més a més, aquest pressupost compta amb uns antecedents que 
qualifica de deplorables, ja que el compte general del pressupost del 2012 no es va 
aprovar, el pressupost del 2013 ha estat un pressupost prorrogat i el 2014 ni tan sols 
s’ha presentat a discussió el projecte d’ordenances fiscals. Opina que la mà estesa 
que oferia el senyor Trias ha fracassat per culpa de l’incompliment reiterat dels acords 
als quals s’havia compromès, i que no és només que el Grup del PSC ja no se’n refiï, 
sinó que no se’n refia cap dels grups municipals. 

Qualifica el pressupost per al 2014 com un pressupost de supervivència política, fictici, 
falsament expansiu, privatitzador i covard. Afirma que és de supervivència política en 
la mesura que arriba al tram final del mandat amb una acció de govern de mínims; 
fictici, perquè preveu ingressos no garantits, provinents de la hipotètica venda 
d’aparcaments i de la venda del 15% de la participació de Serveis Funeraris que 
conserva l’Ajuntament; i falsament expansiu, en el sentit que el creixement de 246 
milions d’euros que preveu s’explica en part pels imports d’aquestes hipotètiques 
vendes. Pel que fa a això, lamenta la falta de rigor en la confecció del pressupost, que 
prescindeix del principi de prudència computant ingressos que no són certs. 

Així mateix, explica que també és un pressupost covard perquè no aprofita la fortalesa 
econòmica de la ciutat per impulsar polítiques que afavoreixin la sortida de la crisi i que 
procurin mantenir la cohesió social, que destaca que avui és més necessària que mai. 
A més, remarca que es tracta d’un pressupost en què el govern incompleix una 
vegada més el Programa d’actuació municipal (PAM) que es va pactar al seu dia i en 
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què es redueix l’aportació a Barcelona Activa en 3,2 milions d’euros, en uns moments 
en què la principal preocupació dels barcelonins és l’atur i les condicions de treball. 
Assenyala que, paradoxalment, la política de l’alcalde en favor de l’ocupació dels joves 
consisteix en una campanya que ofereix informació als joves perquè estiguin ben 
orientats quan es vegin obligats a marxar del país per trobar feina.  

Opina que les prioritats inversores de l’alcalde queden ben reflectides al pressupost, 
que preveu 4 milions per al Museu de les Cultures del Món, 8 milions per a la 
remodelació del passeig de Gràcia, 6,5 milions per al castell de Montjuïc, 17,5 milions 
per a la Diagonal, 40 milions per a la remodelació de la plaça de les Glòries i uns 
quants milions més per al circuit de Montmeló. Remarca que tot això es fa en un 
moment en què la principal amenaça de la ciutat és el creixement sostingut de la 
desigualtat, ja que la distància entre els barris més rics i els més pobres ha passat de 
4 a 7 vegades en mitjana de renda dels seus habitants, amb el perill que alguns barris 
es converteixin en guetos. Opina que la tasca principal de l’Ajuntament hauria de ser 
combatre aquesta tendència, però que, pel que veuen en el pressupost, l’alcalde Trias 
ha abandonat a la seva sort els barris més vulnerables i fràgils de la ciutat. Assenyala 
que el districte d’Horta-Guinardó no queda al marge d’aquest abandonament, atès que 
tots els barris del districte excepte un tenen un índex de renda inferior al 100 de 
Barcelona, i un ni tan sols arriba a 65. 

Finalment, opina que és vergonyós que acabin de rebre una informació parcial de la 
distribució dels capítols 2, 4 i 6 del pressupost del Districte i no hagin trobat en cap 
document com es pensa fer aquesta distribució. 

La regidora del Districte respon al GMDICV-EUiA que, en contra del seu parer que el 
pressupost no respon a les necessitats de la gent, el fet d’impulsar projectes com 
l’operació dels aparcaments per obtenir uns ingressos de 100 milions d’euros que 
permetin invertir en habitatge social demostra quines són les prioritats del govern i 
quines són les necessitats que creuen que cal atendre en aquests moments. Afirma 
que algunes xifres són molt significatives a l’hora de demostrar les prioritats del 
govern. Destaca l’increment del 7% de les partides assignades a la protecció i la 
promoció social, amb més de 16 milions d’euros, i l’augment de gairebé l’11% del 
pressupost dedicat a educació, amb més de 9,5 milions d’euros, que inclouen 2,5 
milions destinats a beques menjador, que tenen com a objectiu final ajudar les famílies 
que més ho necessiten. A més, subratlla que també s’incrementen gairebé en un 13% 
les partides destinades a ocupació i promoció econòmica, amb més de 6,5 milions 
d’euros. 

En relació amb el pressupost del Districte, opina que un total de prop de 80 milions 
d’euros en inversions per a Horta-Guinardó no és una xifra dolenta. A més, precisa 
que per al 2014 es preveuen 15 milions d’euros en inversions, però que per al 2015 
s’incrementen fins a gairebé 21 milions d’euros, en contra del que ha dit el senyor 
Salado. 

Pel que fa a la crítica del GMDUpB sobre el fet que estan complint un tràmit burocràtic, 
manifesta que el govern ha de complir les normes de participació establertes i, per 
tant, s’ha de convocar els òrgans corresponents. D’altra banda, diu al portaveu 
d’aquest grup que tota la informació que avui han estat tractant està recollida en la 
pàgina web, tot i que no estigui estructurada de la mateixa manera com s’ha presentat. 
A més, afirma que entre avui i demà també es podrà consultar la presentació que s’ha 
fet en el Consell Ciutadà. 

Opina que, en parlar de la taula de negociació que va proposar el GMDUpB, el senyor 
Coronas fa una mica de trampa, atès que ja hi ha converses en l’àmbit de ciutat entre 
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l’alcalde i els representants de les diferents forces polítiques per tal d’intentar arribar a 
diferents acords. A més, remarca que el govern ha mantingut el diàleg amb el Grup 
d’UpB en tot moment, sobretot a l’inici del mandat.  

D’altra banda, recorda que a l’inici del mandat van elaborar un full de ruta que no es va 
poder aprovar per manca de suport de totes les forces polítiques del Districte, però que 
estableix les prioritats que es van treballar i consensuar i en què es basa el pressupost 
del Districte. Afirma que, per tant, els projectes que s’inclouen en el pressupost 
responen al full de ruta negociat amb els altres grups i parlat amb els veïns i veïnes del 
districte. 

Respecte a la crítica a les inversions, explica que ja ha dit que cal analitzar les xifres 
des d’un punt de vista global de tot el mandat. A més, subratlla que les partides 
destinades a l’esport presenten un increment important i que, a més, el Districte 
destina al voltant de 160.000 euros a la promoció i el foment de la pràctica esportiva. 
Afirma que, per tant, no hi ha hagut una disminució en aquestes partides ni en l’àmbit 
de ciutat ni en l’àmbit de districte. 

En relació amb la intervenció del GMDPSC, manifesta que si no han escoltat les 
propostes d’aquest grup és perquè no n’han fet. Explica que l’última notícia que han 
tingut pel que fa a això es refereix a les propostes que aquest grup va presentar en un 
acte que es va fer al marge del marc de debat dels diferents grups municipals i en el 
qual es van estigmatitzar un conjunt de barris posant-los unes determinades etiquetes. 

Pel que fa a la crítica que el govern fa història perquè busca mecanismes per poder 
tirar endavant els pressupostos, afirma que per a un govern en minoria és important 
trobar el suport d’altres forces polítiques, però que per poder negociar l’altra part 
també ha d’estar disposada a fer-ho. Explica que en aquests moments es troben amb 
un UpB que té dos regidors i, per tant, no els pot donar la majoria que necessiten; amb 
un ICV-EUiA que està instal·lat en el no i es nega a arribar a cap acord amb el govern; 
amb un PPC que barreja el procés nacional de fer valdre el dret a decidir amb 
qüestions municipals, i amb un PSC que no té ni consens dins el seu partit i que no 
acaba de tenir clar quin paper ha de fer a l’Ajuntament. En aquest sentit, opina que 
resulta molt complicat obtenir el suport necessari per aprovar el pressupost i que, 
davant d’aquesta situació, l’alcalde ha fet un exercici de responsabilitat en considerar 
totes les vies democràtiques i legals que permet el sistema per poder tirar-lo endavant, 
si no troba la via del consens. Conclou que el que s’interpreta com un acte 
d’incapacitat per trobar consens és un acte de responsabilitat i de valentia per poder 
afrontar les necessitats que té la ciutat en aquests moments. 

El president recorda  que s’han de votar dues coses: l’informe general sobre el 
pressupost i la distribució de les partides dels capítols 2, 4 i 6 del pressupost del 
Districte. Demana que, en la segona intervenció, els grups aclareixin la seva posició 
respecte als dos punts. 

El senyor Coronas diu al senyor Conde que l’emociona sentir-lo parlar de la Carta 
municipal, ja que el Partit Popular no la respecta mai, i demanar que la Generalitat 
compleixi amb l’Ajuntament. Afirma que també l’emocionaria molt sentir-lo demanar 
que l’Estat complís amb la Generalitat i amb l’Ajuntament. 

Opina que convocar el Consell Ciutadà quan tot ja està decidit és un dèficit de forma, i 
que informar els membres del Consell Plenari a través d’un enllaç a una pàgina web és 
un menyspreu cap a ells. A més, manifesta que no es considera un trampós i que, 
quan proposa una cosa a la regidora, ho fa de manera honesta i clara. 
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Expressa l’abstenció del seu grup en els dos punts. Explica que el seu grup municipal 
encara té coses a parlar a l’Ajuntament i que vol deixar clar que les seves prioritats són 
l’acció social, la promoció de l’ocupació i el reforç del paper de capitalitat de Barcelona 
davant el procés que viu el país. 

El senyor Salado manifesta que el seu grup votarà en contra dels dos punts, i que no 
ho faran perquè estiguin instal·lats en la cultura del no, sinó perquè no coincideixen 
amb el model del govern. Explica que no comparteixen el model de privatitzar recursos 
i patrimoni de la ciutat per resoldre problemes financers, quan no és necessari i es fa 
només per criteris ideològics amb els quals no estan d’acord. Afirma que el govern i el 
seu grup tenen models diferents i que, per tant, no s’oposen als pressupostos per una 
qüestió d’obstinació, sinó perquè no comparteixen la visió política que té el govern de 
la ciutat i del districte.  

Demana que s’especifiquin les partides que han sol·licitat a la regidora, tant ells com 
les entitats i els veïns del districte, ja que cap grup no ha tingut accés al pressupost 
que se’ls ha presentat avui. Pel que fa a això, afirma que si hi hagués hagut un exercici 
de transparència, potser podrien haver estat d’acord amb algunes qüestions. Conclou 
que no poden votar a favor del pressupost tant per qüestions de mètode com de fons. 

El senyor Conde assenyala que el fet que la regidora no hagi protestat sobre la seva 
intervenció el porta a pensar que tot el que ha dit és cert. 

Manifesta que el seu grup està totalment en contra tant dels pressupostos de la ciutat 
com del Districte. Remarca que, dels 426 milions d’inversions a Barcelona, al districte 
d’Horta-Guinardó li corresponen 15 milions, que representen un 3,56% de les 
inversions. Assenyala que hi ha districtes amb una població inferior a 145.000 
habitants als quals els correspon 118,10 euros per habitant, mentre que al districte 
d’Horta-Guinardó, que té una població superior a 145.000 habitants, li corresponen 
89,88 euros per habitant, cosa que el situa en la setena posició del rànquing de 
districtes de Barcelona. Opina que això significa que l’equip de govern fa una mala 
gestió en defensa del districte a l’Ajuntament de la ciutat.  

Finalment, reitera que, segons la Carta municipal, el pressupost municipal ha de 
garantir que cada any el 15% dels seus recursos ordinaris, com a mínim, siguin 
gestionats pels districtes, cosa que no es compleix. 

El senyor Martínez afirma que «el paper ho aguanta tot», però que les contradiccions 
són fàcils de detectar. En aquest sentit, assenyala que en el Consell Ciutadà acaben 
de veure com un veí de Sant Genís no entenia res, per més explicacions que la 
regidora ha intentat donar-li sobre el que passaria en aquell barri. 

D’altra banda, explica que han estudiat la realitat dels barris basant-se en dades 
estadístiques de l’Ajuntament i que no ho han fet per estigmatitzar-los, com ha dit la 
regidora, sinó per conèixer aquesta realitat. Opina que això que han fet ells també ho 
podria haver fet l’equip de govern, i que no són ells els que han d’anar a explicar a la 
regidora les mancances que detecten, com els ho ha demanat algunes vegades, sinó 
que ha de ser ella la que ha de convocar tots els grups de l’oposició quan tingui 
problemes i vulgui rebre el suport necessari per tirar endavant un projecte. 

Afirma que un no troba la via per donar la mà i per arribar a acords si en realitat no ho 
busca. Opina que quan un negocia i està disposat a cedir en algunes coses, l’altra part 
també acostuma a cedir, i que aquesta és l’única manera en què es pot arribar a 
acords. 



 

 101 

Acaba expressant el vot del seu grup en contra dels pressupostos de la ciutat i del 
Districte. 

La regidora lamenta els vots en contra de la majoria de forces polítiques, i opina que 
és un acte d’irresponsabilitat davant la conjuntura actual i la situació que pateixen les 
famílies de la ciutat. Manifesta que també lamenta que, més enllà de la crítica, no 
s’hagin sentit propostes alternatives per obtenir recursos que es puguin destinar a les 
polítiques que els grups han esmentat. Afirma que, de tota manera, els agradaria 
poder comptar amb el suport ampli de les forces polítiques municipals i que, per tant, 
el diàleg es mantindrà obert fins a l’últim moment. 

Destaca que el fet de destinar més de 900 milions d’euros a les persones evidencia 
quin és el model de ciutat que impulsa el govern i quines són les seves prioritats. 
Assenyala que un bon exemple d’això és l’increment del 7% en les polítiques de 
protecció i promoció social. Opina que les interpretacions que es fan en sentit contrari 
per tergiversar les coses segurament responen a interessos partidistes, quan el que 
cal en aquests moments és posar-se al costat de les famílies i les persones de la ciutat 
i això passa per tenir un pressupost que doni resposta a les seves necessitats. 

S’informa desfavorablement el Pressupost general de l’Ajuntament de Barcelona per a 
l’any 2014 i es rebutja la distribució dels capítols II, IV i VI del Pressupost del Districte 
2014, amb l’abstenció del GMDUpB, el vot a favor del GMDCiU i els vots en contra de 
la resta de grups. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 20.05 h. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president 
           


